
 

 

Skolebestyrelsesmøde 

 Dagsorden: Tirsdag den 4. februar 2025 

Klokken 17.00-19.00  
Afbud: Søren, Marianne                                                               

Mødeleder: Sofie 

1. Godkendelse af referat 

- Godkendt 

2. Godkendelse af dagsorden 

- Godkendt 

3. Lektionslængde kommende skoleår 
- Der har været drøftelse og proces med medarbejdergruppen vedr. lektionslængden. 

45min vs. 60min. Rundet af med afstemning – stor opbakning til 60min.  
Undren fra bestyrelsen omkring hvorfor debatten opstod. AJ giver bud på hvorfor den 
måske er opstået – og præcisering af præmissen. Ledelsen har været tydelige omkring, 
at det ikke skulle afstedkomme, at der blev brugt undervisningstid som pausetid ift. 
skoledagens organisering. 
Bestyrelsen er enige i præmissen om, at undervisningstid ikke er pausetid. Bestyrelsen 
godkender strukturen med 60 minutters lektionslængde.  

 
4. Placering af konfirmationsforberedelse i 7. årgangs skema 

- Præsterne ønsker, at konfirmationsforberedelsen ligger om morgenen, og eleverne 
kommer i klasser. Flere andre skoler har fundet andre løsninger med de lokale præster 
fx hele dage, lørdage, aftener mv. De ønsker, der tidligere har været, har vi som skole, 
også imødekommet. Udfordringen for os som skole er organiseringen forbundet med 
præst, valgfag og skemalægningen. Derudover er der også et hensyn til den gruppe, 
som ikke går til konfirmationsforberedelse. 
Eleverne vil gerne have, at konfirmationsforberedelsen fortsætter som nu.  
Perspektiv fra bestyrelsen: Kirken er en organisation i lokalområdet, som vi bør 
samarbejde med. De løfter en opgave som vedrører en stor del af vores børn. 
Perspektiv fra bestyrelsen: Konfirmationsforberedelse er et privat anliggende. Det er 
fint at skolen vil samarbejde med kirken, men vi flytter heller ikke skoledagen eller 
timer pga. fodboldtræning eller lign. 
Bestyrelsen peger på, at den nuværende organisering fortsætter. 

 
 



 

 

5. Forlade skolens område i frikvarteret 8.-9. årgang. Status samt drøftelse 
- AJ opridser baggrund for hvorfor der blev lukket ned i en periode før jul. Der blev smidt 

affald i folks haver. Dette er fortsat efter lukningen. I interview med elever fortælles 
der desuden om, at det der købes slik og energidrik allerede fra kl.10 om formiddagen. 
Der købes ikke noget mad/frokost – hvilket ordningen var tiltænkt som tilbud til. 
Drøftelse af hvorfor det fungerede i starten. Italesættelse overfor børn og forældre 
bl.a. på forældremøder, prøveperiode for eleverne.  
Drøftelse af hvad ordningen bidrager til. Det er en tillid og et privilegie, at have som 
udskolingselev. Skal vi understøtte, at der kan hentes slik og energidrik i skoletiden? 
Der kan være noget principielt forkert I at ”straffe fremadrettet”. Skal man forbyde 
nogen for noget, de ikke har haft indflydelse på? Hvordan lærer vi af det – og får skabt 
en god ramme? Hvorfor skal det være noget, der bruges så meget energi på? Ville det 
ikke være mere oplagt, at der var fokus på at lave fede frikvarter på skolen i stedet? 
Kunne man lave en ”dukseordning” – eller skraldeindsamling løbende? 
Hvordan får man fællesskabet til at tage afstand fra dårlig adfærd? 
 
Ovenstående ses som indledende drøftelse. Der samles op på næste møde – evt. med 
flere input fra elever. Måske skal der kommunikeres ud, at der opmærksomhed på 
ordningen. 

 
6. Mobiltelefonprincip – med fokus på SFO 

- AJ opridser baggrunden for princippet, som er revideret i 23. Efterfølgende 
opmærksomhed på smartwatches specielt blandt elever på 2. & 3.årg.  
Kontinuerlig opmærksomhed på at få italesat regler blandt forældrene. Pædagogerne 
skal tage direkte kontakt til de forældre, hvor man oplever reglerne brydes. 
Smartwatches skal skrives ind i formuleringen i princippet. Notifikationer, kamera, 
telefonfunktioner og andre funktioner, som ikke er ur-funktionen, og som kan være 
forstyrrende, bruges. 

 
7. Mødekalender for skolebestyrelsen 

- Formanden er qua arbejde forhindret i marts, april og maj. Der er forslag om, at næste 
møde rykkes til 18/3. Dette er vedtaget.  

 
8. Meddelelser 

• Elevråd 

- Der har ikke været afholdt møde. Der er ikke noget nyt. På næste møde kommer 
elevrådet med tilbagemelding om bad efter idræt. 

• Skolen herunder: 

- Trafik. 8.årg har haft projekt – fokus på trafik. Der er lavet både spørgeskema og 
observationer. De har fået øje på, at specielt 3.årg bliver kørt i skole. 8.årg vil lave 
kampagne vedr. dette. 



 

 

- Civil praktik. Lokal proces omkring etablering af civil praktik for 7.årg næste skoleår. 
Fremadrettet bliver det også rullet ud på 8. og 9.årg. Fokus for 7.årg er fællesskabende 
aktiviteter internt på skolerne fx store læser med små, legepatrulje eller lign. 

- Kvalitetssamtale med forvaltningen 8/4. Der er åbnet for at et SB-medlem og en elev 
kan deltage. 

- Byggeriet. Stadig anstrengende proces. Der er dog fremgang – det lader til de aktuelle 
deadlines overholdes.  

1. Personaleomsætning: 0 opsigelse, 0 ansættelse  
2. Elever: 2 fraflyttet, 3 tilflyttet 

 
• SFO 

- Status på SFSO og SFO. 

• Formanden 

9. Punkter til næste møde – OBS 18/3 

- Forlade skole 

- Mobil/Ur-politik 

- Bad efter idræt 

- Mødekalender 

10. Evt. 
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